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vAš DOPIS ČJ:

ZE DNE:

NAŠE ČJ.: UMCP21/O6789/2023

SPIS. ZN.:

VYŘIZUJE: DiS. Helena Gryčová

TEL.: 281012948

E-MAIL: helena.grycova©praha21 .cz

DATUM: 28.03.2023

Věc: Zápis z iednání Komise vzdělávání a výchovy, ze dne 22.3.2023

Místo konání:

Školní klub, 2. stupeň MZŠ Polesná, Praha — Újezd nad Lesy 19016

Přítomni:

Ing. Lucie Ponicová

Mgr. Lucie Doležalová

Mgr. Yvona Trčalová

Mgr. Libor Skala

Tomáš Buřil

PhDr. Veronika Havelková, Ph.D.

Ing. Miroslav Střihavka

Mgr. Iveta Průšová

Hosté:

Mgr. Lucie Filipínská, Ph.D.

Mgr.Iana Sieberová

Mgr. Eva Hegyiová

Program:

1) Informace o novém členu komise

2) Zápisy v MŠ — plánovaný průběh zápisů (předzápis / zápis) — ředitelka MŠ

představíjakým způsobem budou zápisy probíhat

3) Zápisy v ZŠ — plánovaný průběh zápisů (předzápis / zápis) — ředitel ZŠ představí

jakým způsobem budou zápisy probíhat. Informace k třídám s výukou

matematiky Hejného metodou a s Genetickou metodou

4) Montessori 2. stupeň — ředitel ZŠ představíjakým způsobem bude fungovat
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5) Obědyv ZŠ / 1. a 2. stupeň — diskuze na téma možného rychlejšího odbavení

strávníků, zřízení salátových barů atd.

6) Plán prevence na ZŠ — ředitel ZŠ představí členům plán prevence pro rok 22-23

(viz příloha)

7) Návykové látky na ZŠ — možná pomoc organizací z oblasti prevence — diskuze

8) Informovanost rodičů žáků ZŠ — využívání aplikace (Bakalář)

9) Bezpečná cesta do škol — ředitel ZŠ informuje členy, zda se škola zapojí

10) Školní ulice — diskuze

1 1) Knihovna v ZŠ — představení projektu „jak by to mohlo vypadat"

12) MŠ Rohožník + MŠ Sluníčko informují o opatřeních, které učinili na základě

doporučení České školní inspekce (inspekce, které proběhly v roce 2022)

13) Různé

Průběh jednání:

jednání Komise vzdělávání a výchovy zahájila v 17:05 hod její předsedkyně pí Ponicová.

Konstatovala, že komise je usnášeníschopná a seznámila členy a hosty komise s body

programu.

1) Informace o novém členu komise

Paní předsedkyně přivítala novou členku komise — Mgr. Ivetu Průšovou.

2) Zápisy v MŠ — plánovaný průběh zápisů (předzápis / zápis) - ředitelka MŠ

představíjakým způsobem budou zápisy probíhat

Mgr. Iveta Průšová (ředitelka MŠ Rohožník) představila členům komise plánovaný průběh

zápisů.

Seznámila členy stermíny dnů otevřených dveří v mateřských školách (1.MŠ Čentická —

14.3.2023, MŠ Sluníčko - 23.3.2023, MŠ Sedmikráska — 28.3.2023, Detaš MŠ Sedmikráska

— 30.3.2023, MŠ Rohožník — 29.3.2023). V dobé, kdy zasedala komise KWjiž proběhl den

otevřených dveřív 1. MŠ Čentická a na mateřskou školu se přišlo podívat cca 24 rodičů.

Předzápisy do MŠ budou probíhat vprůběhu celého dubna a budou elektronicky na

www.elektronickypredzapis.cz

Zápisy do mateřských škol budou probíhat vtěchto termínech — MŠ Sedmikráska + MŠ

Rohožník — 2.5.2023, MŠ Čentická + MŠ Sluníčko - 3.5.2023

Na webu mateřských škol jsou všechny potřebné informace k zápisu uvedeny.

Předběžné odhady volných míst v MŠ na školní rok 2023/2024 — MŠ Čentická — 15 míst,

MŠ Rohožník — 26 míst, MŠ Sedmikráska — 50 míst, MŠ Sluníčko — informace nedodána.

Ovšem problémy s volnou kapacitou se neočekávají.

Otevřelo se téma online zápisů jako možná varianta do budoucna. Nutno zjistit detaily
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3) Zápisy v ZŠ - plánovaný průběh zápisů (předzápis l zápis) — ředitel ZŠ

představíjakým způsobem budou zápisy probíhat. Informace k třídám

s výukou matematiky Hejného metodou a s Genetickou metodou

Mgr. Sieberová představila členům komise plánovaný průběh zápisů.

Předzápisy probíhajív termínu 27.3.-2.4.2023 zde:

https://aplikace.zapisyon|ine.cz/SOL/PublicWeb/zspolesna/KWEO15_Prihlaska.aspx?lD=5314

Samotný zápis bude 11.4.+12.4.2023. Rodiče si v předzápisu rezervují konkrétní den a

čas. Při zápisu budou připraveny4třídy +1 Montessori.

Ve školním roce 2023/2024 bude otevřena jedna pilotní třída se slovním hodnocením,

matematikou Hejného a genetickou metodou, zbývajícítřídy budou klasické (celkem 110

dětí) + Montessori třída.

Pokud nastane převis požadavků ve třídě 5 Hejného metodou a v Montessori třídě, děti

se budou vybírat losováním.

V současné chvíli se předškoláci z MŠ přichází dívat do MZŠ.

4) Montessori 2. stupeň — ředitel ZŠ představíjakým způsobem bude fungovat

Mgr. Hegyová informovala členy komise o plánech s Montessori do budoucnosti.

V současné chvíli se rekonstruuje 3.NP na 2. stupni MZŠ, kam se přestěhujítřídy

Montessori z 1. stupně MZŠ. Do současnosti byly v provoze 2 X třída trojročí, nově se

rozšíří Montessori výuka tak, aby pokryla vzdělávání až do 9. třídy.

Do budoucnaje na stole možnost, že by se Montessori dělila na 1.—3.třídu, 4.+5. třídu, 6.-

8.třídu a 9. třída samostatně.

Škola momentálně přijímá 2 nové učitele do výukya to1 X specializace matematika + dílny

+ 1 x specializace člověk a jeho svět.

Od 2. trojročí(tzn. 4.+5.+6. třídy) se už musí na tělocvik dělit na chlapce a dívky.

5) Obědy v ZŠ l 1. a 2. stupeň - diskuze na téma možného rychlejšího odbavení

strávníků, zřízení salátových barů atd.

., ..

Montessori třídy), následují po 4. vyučovací hodině výdej obědů pro žáky 6. až 8. tříd. Což

zapříčiňuje, že po 4. vyučovací hodině mají žáci 55 minut volného času (oběd + volno).

Pokud chtějív této době žáci opustit školu, musí mít souhlas rodičů. Žáci, kteří školu
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v této době opouštějí čas často věnují kouření a jiným negativním aktivitám. Také to

zapříčiníto, že oběd je příliš brzo po velké pauze (svačině).

Děti, kteří majívolnou hodinu můžou využít prostor školního klubu, který se

momentálně nenacházív dobrém stavu (čekájej rekonstrukce).

Komise se shodla, že je vhodné udělat průzkum mezi rodiči, jak tuto situaci vnímají. Týká

se to převážně rodičů žáků 6. tříd, kterých se brzký oběd týká nejvíce. Pan ředitel Skala

průzkum provede. Výstup následně předá školské radě.

Ředitel ZŠ dále vyhodnotí, zda je v silách školy otevřít i 3. výdajové okénko na 2. stupni

zš.

6) Plán prevence na ZŠ - ředitel ZŠ představí členům plán prevence pro rok 22-

23 (viz příloha)

Členové komise před jednáním komise dostali k nahlédnutí Plán prevence v ZŠ pro rok

22-23 a vyhodnotili, že je dobrý. Dále se shodli, že je potřeba preventivní programy mít

v co největší možné míře.

7) Návykové látky na Zš — možná pomoc organizací z oblasti prevence —

diskuze

Členové komise se shodli, že je velmi důležité se zaměřit na užívání drog a návykových

látek na půdě školy. Spojit se s protidrogovou organizací (typu Drop In) a nechat si

poradit postupy a prevence, které fungují.

Dalším návrhem, kterým by se škola měla zabývatje udělat rozbor odpadních vod ze ZŠ,

zda se zde nenachází zvýšené množství návykových látek.

Vhodné by bylo i namátkové testování žáků na návykové látky, ale totoje podmíněno

souhlasem rodičů.

8) Informovanost rodičů žáků ZŠ — využíváníaplikace (Bakalář)

Bod přesunutý na dalšíjednání komise (z časových důvodů).

9) Bezpečná cesta do škol — ředitel ZŠ informuje členy, zda se škola zapojí

Škola se pokusila zapojit do programu Bezpečná cesta do škol — organizace Pěšky

městem, ale nebyla do programu vybrána.
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10)Ško|ní ulice — diskuze

Paní předsedkyně představila členům komise myšlenku Školní ulice ajejívýhody (zvýšení

bezpečnosti našich dětí, snížení ranní špičky před školou....).

Komise diskutovala nad klady a zápory této myšlenky i s ohledem na blízkost

mateřských škol, které by to také zasáhlo. Zmínili Dobrou praxi od blízkých Dolních

Počernic, kdejiž školní ulici mají.

Komise doporučila, aby se na Dopravní komisi předal návrh k projednání — úprava

dopravního režimu v blízkosti Masarykovy základní školy v ranních hodinách (uzavření

ulic Polesná a částečně ulice Čentická).

Hlasování:

8 — pro, 0 — proti, 0 — se zdržel hlasování

1 1) Knihovna v ZŠ - představení projektu „jak by to mohlo wpadat"

Členové komise diskutovali na téma knihovny ve škole, která v současné chvíli nemá

úroveň klasické knihovny, alejedná se o učebnu, kdejsou k dispozici knihy. Nejedná se o

klidovou zónu, kam by žáci mohli docházet.

Paní předsedkyně pro inspiraci ukázala členům komise vizualizaci moderní knihovny.

Členové komise navrhují radě MČ zajistit finance pro projektovou dokumentaci

k vytvoření klidové zóny ve 3. NP 2. stupně MZŠ.

Hlasování:

8 — pro, 0 — proti, 0 — se zdržel hlasování

12) MŠ Rohožník + MŠ Sluníčko informují o opatřeních, které učinili na základě

doporučení České školní inspekce (inspekce, které proběhly v roce 2022)

Mgr. Průšová informovala členy komise ojednotlivých opatřeních.

13) Různé

Mgr. Trčalová zmínila Dobrou praxi zjesenice, jež se přihlásila do programu Prstenec | a

získala finance na výstavbu své školy.

Prstenec je dotační program MŠMT jež má podpořit rozvoj výstavby ZŠ vtzv. prstenci

kolem Prahy. V současné chvíli by měl běžet Prstenec II, který by měl končit v roce 2028.
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Členové komise navrhují radě MČ nechat vypracovat záměr na výstavbu/rozšíření

prostoru základníškoly.

Hlasování:

8 — pro, 0 — proti, 0 — se zdržel hlasování

   Zasedání komise bylo ukončeno v 19.15 hod.

Zapsala: dne 22.3.2023 tajemnice komise Helena Gryčová.

Ověřila: dne 3.4.2023 předsedkyně komise pí Ponicová
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